
  

הדלקת נרות - 19:25, צאת השבת - 20:27

גיליון 1621

שבת פרשת בלק

19 . 7 . 24  , ד ז תשפ” בתמו ג  ” י

ימים שכאלה (פרטים בעמ’ הבא)

גנון דקל - מסיבת סיום בסימן “יחד כל הדרך” .                                                   



מזל טוב!
לחגית ואלדד שמעוןלהולדת בתכם הבכורה, דוריהלהודיה ואיתן שחר

לבת המצווה של הנכדה חמדת

בתם של  עמית ורבקה שמעון

לצביה ויוסי בן אהרון

לבת המצווה של  בארי 

בתם של אלדד ותהילה

שבת  פרשת בלק

מנחה וקבלת שבת - רבע שעה אחרי הדלקת נרות 

13:30  - מנחה גדולה 

17:15   - מנחה קטנה

שבת:
06:30   -  מניין ראשון בבית הכנסת 

08:3008:30 - -   מניין מרכזי - בבית הכנסת 

זמני תפילות השבת

תפילת מנחה בימי החול בבית הכנסת - 19:40

 לאחר מוסף 
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שיעורי השבת

מלחמות אחים - מאז ועד היום

שרה רוזנפלד

 לאחר מנחה (בערך ב-17:30)

הרב אילעאי

שיעור לאחר תפילת מוסף:

את השיעור תעביר שרה רוזנפלד, עו"ס קלינית שעוסקת בעיקר בטיפול זוגי ומשפחתי, בהדרכה

ובהרצאות בתחום.

כמו כן יחד עם בעלה אליעזר, נגן קלרינט בעל שם, הם מעבירים הרצאות על מסע החיים שלהם  שהיה

רווי בכאב ובשכול אבל גם בבחירה בחיים שוב ושוב.

לאחרונה יצא ספרה  "כשגעגועים נפגשים"- ובו היא משתפת בסיפור חייה ובתובנות המובעות ממנו.

איך להפוך קללה לברכה 
שילוב בין רעיונות מפרשת השבוע

ומהחיים עצמם.

בנושא



מהפרשה    
נקודה

כליים יש אנשים שנתברכו בכישרונות גדולים, שִׂ

ולפעמים אפילו רוחניים, ובכל זאת אינם מגיעים

להישגים שכישרונות אלה מאפשרים להם. חסרות

להם תכונות מוסריות בסיסיות: יושרה, יושר, ענווה,

ומעל לכול נאמנות. את מה שהם עושים, הם עושים

בצורה מבריקה; אבל לא פעם, הדבר שהם עושים

הוא הדבר הלא נכון. מתוך מודעות ליכולותיהם

יוצאות הדופן, הם נוטים להתנשא על אחרים. הם

נכנעים לגאווה וליוהרה, ומתמכרים לאמונה

שמעשיהם חומקים איכשהו מההגדרה "פשע". 

מי שנאמן לאחרים מגלה שאחרים נאמנים לו. מי

שמפר אמונים מאבד את אמונם של אחרים בו, וסופו

שהוא נותר נטול סמכות. מנהיגות בלי נאמנות

איננה מנהיגות. כישורים וכישרונות אינם תחליף

לאיכויות המוסריות הקורנות ממנהיג אמיתי.

בר המצווה של נדב קריק תחול בשבת פרשת מטות-מסעי, כ”ח בתמוז (�.�).

למשפחה עדיפות בקבלת דירות אירוח. 

האם אדם רע יכול להיות מנהיג טוב?
נחמיה רפל
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"האם אדם רע יכול להיות מנהיג טוב?", כך שואל

הרב יונתן זקס המנוח בפתח דבריו על מנהיגות

בפרשת בלק. והוא מוסיף: "האם מנהיגות היא

אוסף של כישורים שעניינם היכולת לצבור כוח

ולהפעילו, או אולי יש בה גם מימד מוסרי?

סיפורו של גיבור פרשת השבוע שלנו, הנביא

האלילי בלעם, יכול לשמש תשובה לכך".

על כישוריו של בלעם למדנו ממקורות שונים. (א)

בלק מעיד עליהם באומרו חד-משמעית: "כִּי

יָדַעְתִּי אֵת אֲשֶׁר תְּבָרֵ מְברָֹ וַאֲשֶׁר תָּארֹ יוּאָר";

(ב) חז"ל מדייקים זאת מלשון הפסוק: "וְא קָם

נָבִיא עוֹד בְּיִשְׂרָאֵל כְּמשֶֹׁה", ומבארים: בישראל לא

קם, אבל באומות העולם קם, ואיזה זה? זה בלעם

בן בעור"; (ג) בעל מדרש 'תנא דבי אליהו' מרחיק

לכת בדרשתו:

לא הניח הקב"ה דבר בעולם שלא גילה לבלעם. ומפני

מה? מפני שגלוי וידוע לפניו, יתברך שמו, שעתידים כל

הגויים מכחישי התורה לומר לפניו יתברך ליום הדין:

"ריבונו של עולם, אילו נתת לנו נביא כמשה, היינו

מקבלים תורתך". לפיכך נתן להם הקב"ה את בלעם

שהיה מעולה בחכמתו יותר ממשה.

נאמנויות. הוא 'נביא להשכיר'. תמורת כסף הוא

מוכן להעמיד את יכולותיו יוצאות הדופן לכל מי

שיש לו כסף. שאלות של צדק, של גמול, של טוב

ורע – לא העסיקו אותו. בלעם כלל אינו מתעניין

בשאלה האם ברכתו תסייע למי שמגיע לו סיוע,  

או, לחילופין, קללתו תזיק למי שמגיע לו נזק.

הוא מברך – או מקלל – לפי בקשת המשלם.

לפני כ- 10 שנים פירסם הרב זקס את דרשתו על

'מנהיגותו של בלעם', והיא נשמעת מאד רלבנטית

לימינו. את הדרשה חתם הרב זקס במילים חדות

וחריפות:

על כישוריו של בלעם – אין עוררין. גם על

רשעותו אין עוררין, רשעות שהביאה אותו

להיכלל ברשימה הלא-מכובדת של אלה ש"אין

להם חלק לעולם הבא". "מה היה פגום בו?" שואל

הרב  זקס,  והוא  משיב:  בלעם  הוא  אדם  נטול  

להתראות בשמחות



צאתכם לשלום ובואכם בשלום ! 
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כתב טלוויזיה,
תושב ואב 

אלמוג בוקר
בהרצאה מרתקת

על החיים מעל
ומתחת לאדמה

בעוטף עזה  

ביום שישי 
כ’ בתמוז (26.7)

בשעה 9:00
במשטח חד”א

 עם
 קפה, מאפה 

ופירות קיץ
ככתב שמסקר את האזור וצועק
את הצעקה של העוטף כבר יותר

מ-20 שנה, כתושב שמתגורר
בקיבוץ זיקים שעל גבול הרצועה

וכאבא לשלושה ילדים, 
מכניס אותנו אלמוג בוקר עמוק

אל בתי התושבים בעוטף, 
ומספר על החיים בגבול המתוח
במדינה, על התחזקות חמאס

דאעש בעזה ועל כל מה
שהתושבים ראו, אבל המדינה

בחרה להכיל עד שהכל התפוצץ
בשביעי באוקטובר. 

אלמוג בוקר  - עיתונאי,
כתב חדשות 13 בדרום,

מרצה במחלקה לתקשורת
במכללת ספיר ומגיש את

חדשות היום.

אליקים וציפי איטלי
וצוות הגיל השלישי.

הציבור מוזמן ל

וּחברים יקרים,  

 כרגע תור ההמתנה לטיפול

בפיזיותרפיה עומד על

כחודש, לאור זאת

(ובכלל...)  במידה ואינכם

יכולים להגיע לתור בבקשה

עדכנו (יממה מראש

לפחות) על מנת שנוכל

להקדים תור למי

שברשימת ההמתנה

.1

 במידה ונמצא אצלכם ציוד

השייך למכון (גליל, פיתה

וכו’...), בבקשה החזירו

אותו אלינו כי חסר ציוד רב

למכון.

.2

בברכת בריאות לכולם, 

רביב ושפרה    

פיזיוטרפיה

https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%A2%D7%99%D7%AA%D7%95%D7%A0%D7%90%D7%99
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%97%D7%93%D7%A9%D7%95%D7%AA_13
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%97%D7%93%D7%A9%D7%95%D7%AA_13
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9E%D7%9B%D7%9C%D7%9C%D7%AA_%D7%A1%D7%A4%D7%99%D7%A8
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המירוץ לדירה
אלישע תשבי

היבטים חברתיים – 

  פערי הדיור בין הדירות שאנחנו בונים לבין הדיור

בקומותיים, יוצר מוטיבציה גבוהה ל''שיפור הדיור''.

קליטה – 

  מצאי הדירות שלנו הולך וקטן, כי אנחנו הורסים

בתים של ארבע דירות ועליהם מקימים בתים של שתי

דירות במקרה הטוב. זה מביא למצב שאין לנו יכולת

להציע לצעירים דירות למטרת קליטה וחיים בתוכנו. 

  ההשתתפות בערב הייתה ערה והייתה לי תחושה

שהרבה חברים באו לשיחה כדי להבין מתי הם יגיעו

ליעד הנכסף של דירה פרטית במפלס אחד בחלקת

אלוקים הפרטית שלהם.

  הדירות האלו, שגם אני חי בהן, תוכננו באמת ברוחב

לב מבחינת שטח, גודל, גובה ומחיר. וכפי שנמסר

בערב, עלות הבנייה תעבור את הסכום של 2 מיליון

ש״ח לדירה, וזה, כמובן, ללא עלות הקרקע, לפי

הבנתי עם מחיר קרקע, בהשוואה לסביבה שלנו, עלות

השוק של דירה כזאת היא  מעל 4 מיליון ש״ח.

החישוב הזה נותן לנו מושג באיזו סביבה של רמת

חיים אנחנו חיים.

  נכנסנו למהלך הדיור לאחר ויכוחים קשים ואין ספור

מודלים, רעיונות ואספות, שבהן הכל נאמר: בעד

ונגד, אזהרות והצהרות, ובסוף החלטנו וביצענו,  

וכעת נתקענו. ומה הלאה?

  אני מאד מודאג ממה שעומד בפנינו בגיבוש הסכמות

ובקבלת החלטות בהמשך, ורואה קושי גדול בהובלת

מהלכים חברתיים וכלכליים מוסכמים. 

ניסיתי להעביר את תחושותיי מערב זה. האם

תחושותיי נכונות? 

השתתפתי בערב להצגת תמונת מצב הבנייה ע״י

צוותי הבנייה השונים. 

אין ספק שאנחנו בפלונטר סבוך מהרבה היבטים. 

היבטים תכנוניים – 

אי יכולת לפרוץ את גבול הקו הכחול עד אישור

הת.ב.ע., שייקח עוד מספר שנים, כשבמקביל השטח

לבנייה הולך ומצטמצם.

היבטים כלכליים – 

  עלות הדירות מרקיעה שחקים. התחלנו בתכנון של

1,3 מליון ש''ח לדירה. בדיון על אישור המהלך, וכפי

שנמסר בערב ההסברה, אנחנו כבר במעל ל-2 מיליון

ש''ח לדירה.

צפיפות הבנייה – 

  הלכנו על פי מודל של 330 מ''ר מגרש לדירה, ואין

סיכוי שבהמשך נוכל להמשיך ברוחב לב כזה, עקב

מגבלות רשויות התכנון. לכן בהמשך נצטרך לבנות

לגובה על מגרש בגודל של 200 מ''ר לדירה לכל

היותר.

היתר הבנייה – 

  היתר הבנייה לתוכנית הבינוי הקיימת שאנו מחזיקים

מוגבל בזמן, ועל השאלה מה המשמעות המעשית עם

סיומו בעוד שנתיים, חלוקות הדעות, וייתכן שלא

נוכל להאריך אותו.

היבטים תקציביים – 

  מסגרת התקציב שקבענו למהלך הבנייה הגיעה

למיצוי המשאבים, והצפי כרגע לזרימת כספים נוספים

שיספיקו להמשך הביצוע של אבן דרך 3 די מוגבל.
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היה היה בית
נוסטלגיה עם הריסת הבתים הישנים

הבית שבו גרה משפחת בוכאסטר – היה בית שלא

בוצעו בו כמעט הרחבות. את המרפסת סגרו בשלב

מסוים בתריסי אסבסט, ואחר כך בחלונות זכוכית

צהובים. 

הדירה כללה סלון ומטבחון צמוד ל"חדר הקטן",

וביניהם חלון משותף. 

  אמנם היתה הלנה משותפת, אבל בכל זאת זוג הורים

וששה ילדים בבית קטן כזה – היה מאתגר. "לא

הרגשנו צפוף" אומר אריה ברנע (בוכאסטר לשעבר).

"ההורים ישנו בסלון ובכל ערב היו פותחים את הספה

שבסלון למיטה זוגית.

  בחדר הקטן לעיתים נדירות ישנו הילדים. מאוחר

יותר פעמים רבות ישנו הנכדים. הם נזכרים בגעגוע

בפינוק המיוחד של אמי: העברת ממתקים דרך החלון

שבין המטבח לחדר הקטן.

  למרות שהסלון היה קטן, הוריי פתחו שולחן

בשבתות והצליחו להכניס את כל המשפחה - האחים,

הדודים ואורחים. ואם חסר היה מקום – היו פותחים

במרפסת שולחן קטן לנכדים, ואמא היתה מביאה להם

את האוכל לשם. הנכדים שמחו מאד מסידור זה. 

  החידוש הגדול בבתים שלנו היה – מקרר הסיביר

המיניאטורי, בגודל של מקרר בחדר של בית מלון.

לקראת שבת אמא היתה מכינה גלידה ושמה  בתא

ההקפאה הקטנטן, ובזה התחלקנו ששה ילדים וזוג

מבוגרים, ויצא שכל אחד קיבל בערך כפית.  בסיום

ארוחת השבת לכל אחד מאיתנו היה תפקיד. אחד

שוטף כלים, שני מסדר את האוכל, שלישי מנער את

המפה.. ועוד.  התפקידים היו קבועים והמשכנו לבצע

אותם כל עוד אכלנו אצל ההורים. 

  לא היו אז תנורי אפיה. היתה פתיליה, ורק בימי

הולדת אמא שלי היתה אופה עוגה בסיר פלא, על

פתיליה. עוגה בחושה. תפוחה להפליא, בטעם גן עדן.  

כמובן שאת השארית שבקערה היינו מלקקים כל כך

ביסודיות, עד שלא היה צורך לשטוף אותה".

אריה זוכר בבהירות את יום המעבר לדירה. ה"מיול"שיחה עם אריה ברנע:

של אז היה – עגלה רתומה לסוס ששימשה לחלוקת

הארוחות לגיל הרך ולשינוע כביסה. העגלון היה עובד

שכיר בשם ששון. אריה: "אני זוכר שששון העביר את

הריהוט לדירה עם סוס ועגלה. אבא שלי היה אקונום,

ואנחנו זכינו ל"פרוטקציה”... 

המיקום של הבית היה בקצה הקיבוץ, מעבר לו היה

שדה. עדיין לא היתה תאורת רחוב ובלילות נשמעה

יללת התנים. הדרך החשוכה לבית הילדים בערב

זכורה לי כמפחידה.

 שמחתי מאוד כאשר בנו את שורת הבתים הדרומית

ואת הבתים מזרחית לביתנו, וחבריי עברו לגור באותם

בתים".

זיכרונות מהשכנים: 

  "בשבת קיבלו עיתון אחד לשתי משפחות. כמובן

שהעיתון היה קודם אצל שכנינו, מקס ואילזה ראב"ד.

למזלנו אילזה קראה מהר וכשסיימה העבירה במהלך

השבת את הגיליון להוריי.

  שכנים נוספים היו חדווה ויהושע שרייבר. יהושע

עבד במאפיה, והיה חבר של אבא. כשהיה יהושע חוזר

מהעבודה, היה מביא לנו בתוך עטיפת עיתון - עוגות

טריות ישר מן התנור! הן היו טעימות להפליא והריח

והטעם צרובים עדיין בחושיי. 

  שכנים נוספים היו ישא (יששכר) וטרודה כוכבא.

אמא שלי היתה חברה טובה של טרודה, והן אהבו

לבלות יחד ב"החלפת מידע יומיומי".
 

  בקיץ מדי פעם בשעות אחה”צ והערב, היו השכנים

נפגשים על הדשא (ימי טרום מזגן...). על אותו הדשא,

נערכה גם קבלת הפנים לחתונה של דינה, אחותי

הבכורה עם עשי פשחור.

   עוד זיכרון מתוק הוא טקס צחצוח הנעליים:

בכל שבוע, לקראת שבת, היו הגברים יושבים על

המדרגות ומצחצחים נעליים.

היו ימים .... נוסטלגיה מתוקה שכזו !!!
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  בית הוריי היה גן פורח הגיע תורו של הבית להריסה

ועל השטח המפונה יוקמו שני מבנים חדשים. שכנינו

בבניין היו משפחת פלק, משפחת שטרנהיים, ומשפחת

רוטשילד בדירה הראשונה מצפון. 

  השטח שלפני הבית היה פנוי. זאת מציאות שהייתה

בטרם נשתלו הדשאים ברחבי הקיבוץ.

 אמי ז"ל אהבה מאוד לטפח את הבית וסביבתו. לשם

כך החליטה לטפח גינת פרחים מרהיבה יחד עם אבי

זכרונו לברכה שעסק בעיקר בעבודות הדורשות

מאמץ, כגון הפיכת האדמה בעזרת קלשון וטוריה וכו'. 

אריה הקהל:

כאשר התקשה אבי בעבודה הפיזית, החלפתי את

עבודתו ומילאתי את מקומו. הפרחים שגדלו בגינה היו

נדירים ומיוחדים, ואמא נהגה לטפל בהם כאילו היו

ילדיה. 

כאשר הוריי הלכו לעולמם נכנסה לדירתם משפחת

וייסמן. הגינה לא חידשה את פניה היות ובמקומה

נשתל דשא בחזית הבית. לשמחתנו משפחת וייסמן

המשיכה בטיפוח סביבת הבית - עצי פרי ונוי שיחים

וסוכה ירוקה מכוסה בצמחים. אני מקווה שגם בעתיד

בסיום הבנייה החדשה ימצאו הדיירים את הדרך כיצד

לקשט בירוק בצבעי צמחי הגינה.

לכל משפחה יש שם, וישיב דאג לשמר אותו (ברחבת הסדנה לתיקון האופניים). 
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התנועה ואנחנו!  באים לעבוד!
שרה עברון בשם מזכירות הקבה”ד

המזרחיים והציונות הדתית, הרבנות הממלכתית

בישראל, ועוד.

  השותפות בין תנועת הקיבוץ הדתי, משפחתו של

ידידיה כהן ז"ל, הנהגת וחברי קיבוץ סעד, מוסדות אור

תורה סטון, עיתון מקור ראשון והמועצה האזורית

שדות נגב, היא הדגל הראשון שהכנס הזה מרים גבוה.

דגל של יחד, של שותפות אמיתית, מתוך אמונה בדרך

והבנה שהיחד הזה הוא מכפיל כח רציני. 

  מורן אייגר ראש אגף קהילה החדש, הוא נציג התנועה

בצוות המוביל של הכנס. 

  חשוב לציין – ההשתתפות בכנס פתוחה לכולכם,

והיא ללא עלות, אך מחייבת הרשמה. 

אין להגיע לכנס ללא הרשמה!

ראש אגף קהילה חדש בתנועה
  בישיבת המזכירות המורחבת שהתקיימה השבוע

אושרה בחירתו של מורן אייגר לכהן כראש אגף קהילה

(חברה). 

  מורן, נשוי להילה (במקור יוסף מיבנה) אב לשישה,

בן 45, הוא בן וחבר טירת צבי. מורן עסק בחינוך

הפורמלי והלא פורמלי, ולאחר מכן בתפקידי ניהול

בקיבוצו וביישובים נוספים בעמק המעיינות.

  מזכירות התנועה התרשמה מהיכולות והכישורים

האישיים של מורן - הנסיון והידע המעשי שצבר בשנים

האחרונות בתפקידים ציבוריים רחבים, ובפרט בניהול

קיבוצים ובניהול קהילות במרחב הכפרי. השתתפותו

הפעילה בתהליך "חידוש השליחות", חיזקה את

התרשמות הצוות כי מורן הוא דובר רהוט של שפת

התנועה ושותף ראוי לעיצוב המשך דרכה, ובשילוב

העובדה שמורן כבר נכנס כפעיל בתנועה מחודש יוני

2024  ומכיר את עשייתה, מאמין בה ומראה מוטיבציה

גדולה להמשיך את דרכה, הגיע הצוות להחלטה שהוא

המועמד הראוי לתפקיד.

  אנו מאחלים למורן, לצוות המזכירות הפעילה ולכל

חברינו בתנועה הצלחה, ומאמינים שיחד עם הפעילים

הנוספים שנכנסים לתפקיד בתקופה הקרובה, נפעל

כולנו יחד כדי להוסיף טוב. 

מצודתו פרושה... אך מחנהו כאן ואצלנו..
ביצירת חיים של תורה וחינוך

של חברה ומשק
שהיתווה את הדרך להשתלב בה"..

       יהודה ברט, בהספד לידידיה כהן ז"ל

 ועידת הציונות הדתית ברוח הקיבוץ הדתי | כנס סעד

  רבים שואלים מהו כנס סעד? איך אפשר להשתתף

בו? ואיך זה קשור אלינו בתנועה?

  ראשית, חשוב להבהיר - זה יהיה כנס קצת אחר.

פחות נאומים ויותר שולחנות עבודה, שבהם ילבנו

המשתתפים את שאלות המפתח שבהן יש לציונות

הדתית מה לומר.

כלומר – כולנו באים לקחת חלק, באים לעבוד!

יחד נלבן את התחומים שבהם אנו נדרשים לעשות,

לפעול ולהשפיע. אחד מהיעדים שמזכירות התנועה

לקחה על עצמה הוא השמעת קול מחבר ומתון במרחבי

השיח, במיוחד בנושאים של ציונות דתית והכנס הוא

הזדמנות לתת לכך מענה ואולי גם לענות לשאלה

שנשמעת שוב ושוב כלפינו: "היכן נאלם/נעלם

קולכם?". 

  מכוח רוח זו חברנו לשותפים משמעותיים על מנת

לציין ארבעים שנה ללכתו של ידידיה כהן ז"ל, חבר

קיבוץ סעד, מזכ"ל תנועת בני עקיבא, מייסד ישיבת

הקיבוץ הדתי, איש תורה ועבודה, שחיבר בין עולם

הרוח לחומר, בלהט, עמקות ומסירות. 

  אנו מובילים את הכנס יחד עם משפחתו של ידידה

כהן ז"ל ובראשם חתנו, הרב בני לאו, ולא היה צריך

לשכנע אף אחד מהשותפים בכך שזו הזדמנות להרים

את הדגלים של התיישבות מחודשת בנגב המערבי,

לקיים את הכנס בסעד ולהתחבר לקהילות סעד

ועלומים ששבו ועדיין שבות לביתן.

  בכותרת לקראת הכנס נכתב – 'בתקופה משמעותית

זו, שעת מבחן לחוסנו של העם, ימים בהם מתגלה

הרוח הגדולה שמפעמת בנו, אנו בוחרים לבחון יחד את

נקודות היסוד שמהוות את עוגניה של הציונות הדתית

החלוצית. ועידת הקיבוץ הדתי 2024 תעסוק במשנת

הציונות הדתית על בסיס רוח הקיבוץ הדתי ורוח תורה

ועבודה'.

  על מה נדון בשולחנות?
באתגרי התיישבות, בכלכלה וצדקה, בסוגיית החיים

בערים מעורבות, וכן בסוגיית הנשים ותקרת הזכוכית, 



לחברי יבנה:  
מי שנרשם מתבקש

להשאיר הודעה אצל
ציפי כדי שנוכל
לארגן הסעה.
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מחדשות צוות טיולי חורף 
צוות טיולי חורף

  לפני כל פגישת צוות טיולי חורף, אנחנו מחליפים

בינינו הודעות על מועד ומיקום מתאימים לקיום

הישיבה. בתאריך 4.10.2023 קבענו בינינו פגישה

נוספת ליום 10.10.2023 בה נסגור בינינו פרטים

אחרונים בהחלט של הטיול המסתמן ובא.

  הכל כמעט כבר היה מוכן לקראת ביקור חברי

וחברות קיבוצנו ברמת הגולן. המסלולים, מקום

הלינה, חברת האוטובוסים, המדריכה ועוד. ואז הגיע

אותו יום באוקטובר ושינה את הכל.

היינו צריכים לחשב מסלול מחדש, תרתי משמע. 

  בשל המלחמה שהתארכה והגיוס המסיבי של

חברינו, הכנסנו את כל ההכנות והישיבות של הצוות

למצב הקפאה למשך ארבעה חודשים לערך, תוך

התייעצות עם הנהלת הקהילה. קיווינו כולנו כי

המצב יתבהר וישתפר אך משנוכחנו שאין באופק

מתווה נראה לעין שיאפשר להוציא את הטיול בגולן

לפועל, התכנסנו לחשיבה מחודשת על כן/לא הוצאה

של טיול בשל התארכות המלחמה ובמידה וכן -

החלטה על האזור בו נטייל.

  על אף האי וודאות הרבה, והתחושות

וההתמודדויות האישיות והלאומיות המורכבות בהן

כל אחד ואחת מעמנו מתמודדים, עמדה לנגד עינינו

כל העת ההבנה כי טיולי החורף הם פעילות חברתית

משמעותית לחברי הקיבוץ. בימים מורכבים כמו

אלה החשיבות של הטיולים משמעותית, הן לאוורור,

הן לשיתוף, והן לחזרה לבסיס נקודות החיבור

בינינו.

  חזרנו לפעילות, דה פקטו, במרץ 2024. לאחר

דיונים ומחשבות החלטנו לשלב בשיקולים שלנו את

מצב העניינים החדש. בתחילה ניסינו לקדם רעיון

מענין שהציע עדו עפרוני, להמיר את טיולי החורף

המסורתיים במספר שבתות נושא בירושלים במהלך

חודשים יוני-יולי 2024, בבחינת לשחק נכון עם

הקלפים שיש בידינו והקושי לתכנן ולבנות תוכניות 

 במציאות כה מגוונת ומשתנה תדיר. לאחר שבדקנו

את הדברים והשמענו את הדברים בפני הנהלת

הקהילה, הוחלט שבעקבות הזמנים שעודם רגישים

ומתוחים, ההצעה אינה מתאימה ועל כן רעיון

השבתות ירד מסדר היום. 

  נפגשנו פעם נוספת וחשבנו איך ולאן להתקדם.

הוחלט לאור המצב המאוד מתוח ולא צפוי בצפון,

לסטות מהכלל היבנאי הקבוע של טיול חורף אחד

בדרום והשני בצפון, ועל אף שהטיול האחרון

(בשנת 2021) התקיים בדרום (מצפה רמון), גם

הפעם, נטייל בדרום. היה לנו חשוב להיות באזור

בארץ בו טרם טיילנו או שטיילנו בו לפני זמן רב

מאוד, להכיר את צפונותיו וחידושיו, לתרום

לכלכלה המקומית ולחזק אותה. חיפשנו גם חבל

ארץ שהערכנו שיהיה נתון פחות להפתעות

ביטחוניות. החלטנו להתמקד באזור ירוחם. בתאריך

.2024 6.6 יצאנו לראשונה לסיור הכנה בעיר

הדרומית. נפגשנו עם צוות מלון אירוס במדבר ועם

אחד ממנהלי עמותת "עתיד במדבר", שמוציאה

לפועל אירועים בעיירה ובסביבותיה. לכאורה כבר

טיילנו באזור ירוחם לפני שנים רבות, אולם הפעם

בכוונתנו לתת דגש להיבטים חברתיים באזור

ולחידושים התיירותיים בו. לאחר שראינו כי טוב,

בהיבט הכלכלי ובהיבט התוכני, החלטנו להתקדם

בהוצאת טיול החורף הבא של קיבוצנו לאזור זה.

  כדי לתבל לטובה את האווירה ולתת דחיפת מרץ,

התבשרנו כי שלמה בוסקילה הזכור לטובה מטיולי

העבר, פנוי בתאריכים המיועדים, וכל שנותר לנו

הוא לעבור לשלב החלטה על מועדים ויציקת תוכן

לטיול עצמו.

התאריכים בהם נצא לטיולים (שכבר רשומים

בקהילנט לנוחיות כולנו) הינם:



19-21/1 (י"ט-כ"א בטבת) 

27-29/1 (כ"ז-כ"ט טבת) 

4-6/2 (ו-ח בשבט) 

9-11/2 (י"א י"ג בשבט) 

18-20/2 (כ-כ"ב בשבט) 

25-27/2 (כ"ז-כ"ט שבט ) 

1

2

3

4

5

6

ראשון-שלישי

שני-רביעי

שלישי-חמישי

ראשון-שלישי

שלישי-חמישי

שלישי -חמישי

תאריכים (����, תשפ”ה) שני מחזורי טיול יותאמו למיטיבי קשב. הודעה עלימים בשבועמחזור

מועדם המדויק תצא בהמשך.

  אנו מזמינים את כלל ציבור החברים לפנות עם

הצעות, רעיונות, בקשות למי מבין חברות וחברי

הצוות על מנת שהטיול יהיה מהנה, מעניין ומגבש

ככל האפשר.

" לַכֹּל זְמָן וְעֵת לְכָל חֵפֶץ תַּחַת הַשָּׁמָיִם [...] עֵת

לִבְכּוֹת וְעֵת לִשְׂחוֹק" (קהלת ג').

צוות טיולי חורף: אבי ששון, לילך פלק, קרן אור
אמיר בית אריה, איילת אריכא, גיורא לב, בעז

בלנקשטיין.

מפאת איכות התמונה לא

נפרט מי האנשים. 

לזיהוי והתרפקות קבלו

קישור לאלבום תמונות

הטיולים באתר “מורשת

קבוצת יבנה”, שם מזוהים

המצולמים.  

טיול משנות תרפפ”ו. 
מעניין באיזה מלון הם ישנו...
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עדכון מהנעשה בתחום הבריאות /  

בימים אלו נטע וירגליס, מנהלת המרפאה מטעם קופת חולים כללית מסיימת את עבודתה אצלנו

במרפאה. המחליפה של נטע , לירון גאלי, נכנסה לעבודה אצלנו השבוע.

לירון אחות בעלת נסיון של מנהלת מרפאה קהילתית בקופ"ח כללית.

לירון בוגרת בתי הספר שלנו מכיתה א’ ועד י"ב. לירון נשואה +2 וגרה בבן -זכאי.

מאחלים ללירון השתלבות מהירה עם צוות המרפאה והיכרות מעמיקה עם החברים.

ולנטע - מודים לך על שנה של עבודה מסורה ושיתוף פעולה, ומאחלים לך הצלחה בדרכך החדשה.

דבורית אדר



הציבור מוזמן ביום ראשון, ט”ו בתמוז, (21.7), 
בשעה 16:30 

להרמת כוסית חגיגית 
לרגל פתיחת הכל-בו

ברחבת הכל-בו החדש.
נשמח בבואכם!

שדחה וב-לכה תחיתפ
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משולחנה של  מנהלת אשכול השירות
מיכל סופר ברלב

מחלקות שנוספו לחנות, והוא יעשה כל מאמץ לתת

את השירות המיטבי.

  לצורך סגירת החנות הישנה והעברת הסחורה

לכל-בו החדש, ביום ראשון 21.7.24 לא תהיה קבלת

קהל בחנות.

  בנוסף, מיום פתיחת הכל-בו החדש, שעות הפתיחה

ישתנו. ולהלן שעות הפתיחה החדשות:

    בימים אלו אנו עמלים

על הארגונים האחרונים

בכל-בו החדש ובע"ה

ביום ראשון תיערך הרמת

כוסית לרגל פתיחתו.

המכירה לקהל תחל רק

ביום שני בבוקר. הכל-בו

יאחד את כל מוצרי

החנות הקיימת עם

המוצרים מהמיני.

  זוהי התחלה חדשה 

ימים א’-ה’  -  14:00-7:00, 19:00-16:00

יום שישי    -  12:00-7:00

על מנת לעזור בהתמצאות בכל-בו החדש:

  לחברנו בגיל השלישי והרביעי תואם סיור בכל-בו

החדש על מנת שיוכלו להתמצא יותר טוב בין

מסדרונות מחלקות המוצרים השונים. לכלל הציבור 

  מוצרים שיהיה ניתן לקבל בימי חמישי ליד חלוקת
הפסטה והקיגל בהגשה עצמית:

יין בנצי לשבת

חמוצים שונים

לחם פרוס - ימשיך בינתיים להילקח מאזור

הלחם בהגשה עצמית בכל ימות השבוע.

סוף זה תמיד התחלה של משהו אחר – ככל הנראה אין

משפט ידוע ונכון יותר מזה. ויחד עם זאת, לא תמיד

קל לנו לשחרר את הדברים שאליהם התרגלנו, וכל

התחלה חדשה מציפה בנו התרגשות, אך בה בעת גם

חששות מסוימים.

לכולנו, החל מציבור החברים שמעתה יצטרכו

להתרגל לתרבות צריכה חדשה, וכלה בצוות החנות

שילמד לתפעל מחלקות חדשות שמעולם לא היו

בחנות.

 הלמידה תיקח זמן, ברור לנו שיהיו קשיים בהתחלה

אך לאט לאט נלמד יחד לתפעל את הכל-בו בצורה

האופטימלית וכל זה כמובן על מנת לתת את השירות

הכי טוב שניתן לציבור.

המחלקות והמוצרים העיקריים שיכנסו לחנות:

מחלקת פירות וירקות

מחלקת מוצרי המחלבה

חלות של שבת

חלוקת לחמניות בימי שלישי (כל שבוע שני)

הוכנה כתבה בערוץ

הפנימי על חלוקת

המוצרים במדפים

החדשים בכל-בו. כמובן

שכולם מוזמנים לסייר

עצמאית ולהתרשם.

אני מבקשת מציבור

החברים לגלות סבלנות

בשבועות הקרובים בעת

הרכישה בכל-בו. צוות

החנות תרגל למערכת  

קופות   חדשה   ולתפעול
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צְנוֹנִית אַחֲרוֹנָה וְקַרְטוֹן

מְבֻיָּשִׁים בְּמַבָּט אַחֲרוֹן

בּוּלְגָּרִית לֶבֶּן וּגְבִינָה

נוֹתְרוּ אַחֲרוֹנוֹת בַּפִּנָּה

זֶהוּ סוֹפִי תַּם עִדָּן

מְשַׁפְּרֵי דִּיּוּר כֻּלָּם

הַחַסָּה הַכְּרוּבִית וְהַלִּימוֹן

נִפְרָדִים מֵהַמִּסְדְּרוֹן

וּתְקוּפָה חֲדָשָׁה מַתְחִילָה

עוֹד רֶגַע וְנָשִׁיר "אוֹחִילָהּ"

וְנַחֲזרֹ לַשִּׁגְרָה הַמֻּכֶּרֶת

אוּלַי אִי אֶפְשָׁר אַחֶרֶת.

                     ע.ע

פֵּרוֹת שֶׁסֻּדְּרוּ עַל מִשְׁטָח

שַׂקִּיּוֹת שֶׁנִּתְלוּ שֶׁנִּקַּח

כֻּלָּם מִצְטָרְפִים לַקְּרֶמְבּוֹ

עוֹבְרִים יַחְדָּיו לְ"הַכּלֹ-בּוֹ"

וְכָ בִּכְפִיפָה אַחַת חֲדָשָׁה

יָדוּרוּ שֻׁמָּר וּגְבִינָה קָשָׁה

שיר פרידה ?

המלצת צוות ההיגוי של הבירור הרעיוני להמשך הבירור / 
 היא לאפשר לכל הדעות והרצונות לבוא לידי ביטוי,

עצם השיח לא מכוון לכיוון מסוים, וההחלטות בבוא

היום ישקפו את רצון הרוב הגדול של החברים. אין

לצוות ההיגוי או לצוות שייבחר להוביל את הדיון,

מטרה ספציפית אליה הם מכוונים.

  באספה נשאלנו למה בעצם צוות ההיגוי, שנבחר

בצורה דמוקרטית, לא יוכל להוביל את תהליך

הלמידה ובניית החלופות לסוגיות אלה. צוות ההיגוי

נבחר ללוות את התהליך מלמעלה, בראיית-על,

והאנשים שנבחרו לא בהכרח פנויים ויכולים להקדיש

מזמנם כיום לתהליך זה. לפני מספר שבועות נכתב

בעלון זה שיש כוונה להקים צוות והוצע לחברים

להתנדב לצוות. במקביל, חברי צוות ההיגוי נשאלו

האם יש מי מהם שמוכן להיות חלק בצוות (לשמחתנו

יש נציג מצוות ההיגוי בצוות המוצע). הצוות שהוצע

באספה מורכב ממי שפנוי וגם ממי שפנינו אליו,

וכולם מוכנים להשקיע מזמנם כעת לדבר. בהרכב

הצוות ניסינו לאזן בטווח הגילאים, במין ובטווח

הדעות. אם יהיו עוד אנשים שמעוניינים להצטרף

לצוות, אפשר עדיין לפנות לחמוטל ולהציע את

עצמכם או מועמד מתאים מבחינתכם (לאחר

שקיבלתם את הסכמתו). הצוות יובא לאישור באספה

הבאה. 

  אנו קוראים לכם להתגייס ולהצטרף למסע הזה, גם

עם החששות שהוא מעורר. חשוב לנו מאד שהציבור

יהיה שותף ומעורב בתהליך ונעצב יחד את יבנה

2030. אנו מקווים שתהליך זה יצור קהילה מגובשת

המבררת את דרכה ומנתבת את עתידה יחדיו.

חמוטל דברת איתן

  באספה האחרונה צוות ההיגוי לבירור הרעיוני הציג

את המלצותיו להמשך התהליך. המלצה זו היא המשך

ישיר למתווה שהוצג בתחילת הדרך. נזכיר שבתחילת

תהליך הבירור רצינו לשמוע מה, לדעת החברים,

הנושאים שעליהם צריך לדון, ולצורך כך ערכנו יום

פתיחה גדול בו השתתפו רוב חברי הקיבוץ. אח"כ

צוות ההיגוי אסף את הקולות, מיקד חמישה נושאים

שחזרו על עצמם ועליהם ערך סקר מעמיק. צוות

ההיגוי ניתח את תוצאות הסקר והמליץ בסוף על

הקמת צוות שיוביל בירור ציבורי בנושא עבודה,

פרנסה והפרטה על כל מנעד האפשרויות של נושאים

אלו (משמירה על שיתופיות ועד שכר דיפרנציאלי).

הכוונה שבסוף תהליך הבירור של נושא זה, הצוות

יציע מספר חלופות לסוגיות שעלו בהקשר של עבודה,

התפרנסות והפרטה. נושא זה נבחר, כי הוא משקף

רצון של חברים רבים לדון בו - על פי מה שעלה

בדיונים ובסקר. 

  זו פעם ראשונה שאנחנו פותחים בדיון שבו נדבר על

כל מנעד הנושאים של התפרנסות, עבודה והפרטות.

אין ספק שעצם פתיחת הנושא עלולה לעורר חששות.

יחד עם זאת, חשוב לנו מאד שלכולם תהיה הזדמנות

להבין במה דברים אמורים, לשמוע מה אחרים חושבים

על הדברים, ובבוא העת גם להביע את דעתם בנושא

וגם להצביע על חלופה כזו או אחרת. לכן, תפקיד

הצוות בשלב ראשון הוא ללמוד את הנושאים ולעשות

תהליך של למידה לכלל הציבור. לאחר שנלמד ונבין

במה דברים אמורים ותהיה לכולנו שפה אחידה

בנושא, נוכל לדון בהם. חשוב לנו להדגיש שהמטרה

כֻּלָּם נֶאֱסָפִים יַחְדָּיו

אִישׁ עַל צִבְעוֹ וּגְּוָנָיו



הושט את היד לאנשי הזית
הרחק הבדידות וקרב את הבית 

הטה לנו שכם הרם הכפפה 
היה גם אתה ישראל היפה..(מאיר קרסו)

 

חבריי למשפחת קבוצת יבנה 

המילים הללו מודפסות על כוסות שניתנו

לצוות בית סביון, כמחווה של הודיה,

ממשפחות סעד שהוריהם קיבלו בו בית חם

וטיפול מסור בתקופה של כאוס, חוסר וודאות

וחשש גדול.

צוות בית סביון ובראשו עדנה תדהר, הרים את

הכפפה, ובמשך 9 חודשים היה להם לבית חם

ויציב.

עכשיו כשהורי חזרו לסעד בבטחה, אני רוצה

להודות מעומק לבי לצוות הנפלא וגם לאנשים

הטובים שהיו שם עבורנו במתן עזרה ותשומת

לב לאבא בבית הכנסת, ובתפילות בבית סביון,

בהשאלת ציוד הכרחי שחסר לנו, במאור פנים

והתעניינות ועוד ועוד ..

אני גאה להיות שייכת לקהילה היקרה 

הזו, שהיא ללא ספק ישראל היפה 

רחל אניקסטר 

ומשפחת גולן המורחבת (קיבוץ סעד),
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תודה רבה 

מערכת מבית :

בדרך כלל אני מאשרת קבלתם של מאמרים. 

במידה ולא קיבלתם אישור, אנא ודאו שהחומר

הגיע. 

תודה, דינה

אודליה גבאי - דיירת “בית בקבוצה”

ות המרפאה ו ימים טובים ובשורות טובות, צו הי שי

מרפאה:
טל. 08-8548300, 8264, אחות חירום -  050-6998317,  

 mrkyavne@clalit.org.il :איחוד הצלה – 1221,  דואל

שעות קבלה ד”ר מולא: יום א’ 11:00-07:30, יום ב’ 11:00-9:00,
יום ג’ 12:15-11:00, יום ה’ 18:00-16:00

אחיות: בוקר - ימים א’-ה’ 12.30-9.00, 
צהרים-ערב:  ימים א’-ד’ 15:00-14:00, יום ה’ 19:00-14:00

בדיקות דם ומקרים דחופים - כל יום בין 8.30-7.00.

אנו מזכירים שאפשר להזמין תורים לרופא ולהזמין אישור
לבדיקות דם - באפליקצייה של הכללית.
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משולחנה של הקהילה
שמשון גוטליב

בתום אספת החברים

שעות המרפאה - בעמ’ הקודם

  את התקנון הרדום אישרנו באספה בפעם הראשונה לפני

כעשור, הוא נשלח לאישור של רשם האגודות, כנדרש,

ולמעשה יצטרכו לאשרר אותו לאחר הערות הרשם פעם

נוספת. ברור שכל שינוי נוסף ומהותי בתוך התקנון עלול

לגרום לעיכוב לא סביר באשרורו.

 הנושא של ההורשה מדובר מאוד בקיבוצים השיתופיים

בעיקר בקיבוצים שהצליחו לצבור הון רב ונכסים. חלק

מהפתרון שמצאו הקיבוצים זה חלוקה תוך כדי תנועה

במנגנונים קיימים כמו קרן חיים, תקציב אישי נוסף (תקציב

ב') וכד'. הצוות מגבש את הצעותיו וקרוב לוודאי שהלמידה

מקיבוצים אחרים תעזור לו לגבש הצעה מושכלת ולהגישה

לציבור להחלטה.

 אוסף הפוחלצים של מוב כהן ז"ל
 בשבוע שעבר פורסם ב”מבית” מאמרו של דני הרץ, מרכז

צוות מורשת, בו הוא מבקש שיבנה תמצא מענה למקום

עבור אוסף הפוחלצים של מוב לאחר שיתפנה האוסף  מבית

הספר התיכון. (ניתן לבקר בביה”ס ולהתרשם מהאוסף

המוצג במסדרון).

 הנהלת הקהילה שמעה את דני ואת גדי סימון נציגי צוות

מורשת. אנו שותפים לדאגה האמיתית שאוסף בעל משמעות

היסטורית, שנחשב לנדיר ויקר ערך, עלול להיעלם. השאלה

שעלתה היתה להיכן ניתן להעביר את האוסף הגדול הכולל

ארבעה ארונות תצוגה, והאם לשמר את כולו או לבחור

מספר מוצגים שישמרו את הזיכרון, המורשת ואת פועלו

הרחב של מוב כהן ז"ל שהיה דמות משמעותית ומשפיעה

בראשית הקיבוץ. 

 ננסה למצוא חלופות תצוגה, אולי לא בהיקף הנוכחי של

התערוכה וייתכן על חלק מהמוצגים נאלץ לוותר. כרגע

עיקר הקושי הוא למצוא מקום להעביר אליו את תצוגת

הפוחלצים שמספרת סיפור מקום. ואם יש למישהו רעיונות

נוספים, מוזמנים לפנות.

 מילה טובה
  השבוע נסגרה וגודרה החלקה בה ייבנה השלב האחרון של

אבן הדרך השנייה. לפני חודש זה עדיין לא היה ברור והיו

קשיים. הודות לכל הצוותים, הוועדות ובעלי המלאכה,

הודות לכל המשפחות והדיירים זה קרה ובמועד. תודה

לכולם על ההשתדלות, הרצון הטוב והמאמץ. עכשיו חובת

ההוכחה על הקבלן י.ג ביננפלד. בהצלחה.

במוצאי שבת התקיימה אספת חברים שבחלקה הראשון

עסקה בבחירת בעלי תפקידים מרכזיים. בחירת רחלי ויצמן

למנהלת ענף הבריאות, הצבעה שתסתיים לאחר פרסום

הגיליון, ובקשה מהציבור להסכים לבחירת מזכיר חיצוני

שאינו חבר קיבוץ. כנגד הצעת ועדת מינויים הובאה הצעתו

של דוד הראל לדחות בשלב זה את הבקשה של ועדת

המינויים ולעשות מאמץ נוסף למצוא חבר קיבוץ, בעיקר

מקרב עובדי החוץ, שייקח על עצמו את התפקיד.

  בסיום הפרק הזה באספה הוחלט לקבל את עיקרי הצעתו

של דוד להקים צוות אד הוק שתוך שלושה חודשים יאתר

מועמד שיאות לקחת על עצמו את תפקיד המזכיר.

 במהלך השבוע הוקם הצוות והוא כולל את עמית חפץ

(מרכז), מיכל רפל, סיון לנג ודוסי אלטמן (נציגת

המזכירות).

 התנהל דיון באספה בשאלה כמה זמן לתת לצוות להגיש את

מסקנותיו, חודש או שלושה חודשים, ובהצבעה הוחלט שתוך

שלושה חודשים על הצוות לחזור או עם "עלה בידי" או

שהנושא יחזור לאספה ללא הצגת מועמד. נאחל לצוות

בהצלחה.

 בקרוב תפרסם ועדת מינויים רשימת מועמדים לתפקידים

אחרים בהנהלת הקהילה שיתחלפו לקראת סוף השנה

האזרחית.

 היום הקובע
 בישיבת הנהלת הקהילה הוצג דו"ח הביניים של צוות "היום

הקובע". ככלל, מאז שהתחלנו לדבר על הבירור הרעיוני

ו"יבנה 2030" וראינו זאת גם באספה האחרונה, הרגישות

עולה לגבי נושאים רבים שפעם אפילו בחדרי חדרים לא היו

מדברים עליהם, ואם כן, זה היה בלחשושים ובחשש. 

 לפני מספר שבועות הוקם צוות הכולל את נח חיות, שלמה

נחליאל עדה חפץ ורן ליבר לבחון את הנושא. הצוות הוקם

על רקע רצונם של חברים מבוגרים להקדים את היום הקובע

של התקנון הרדום. כלומר, ליצור מצב בו אם וכאשר יוחלט

לשנות אורחות חיים ולהפוך לקיבוץ מתחדש, לצד היום

הקובע למעבר לקיבוץ מתחדש יהיה יום קובע נוסף, מוקדם

יותר ("עכשיו" או במועד שייקבע) שיקנה זכויות לחלוקת

הממון והרכוש גם אם בינתיים החבר נפטר. 
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יש לשלוח חומר עד יום רביעי ב-09:00. 
במקרים חריגים עד רביעי ב-16:00 - בתיאום מוקדם.

יורם טהר לב

את ואני והרוח

אַתְּ וַאֲנִי וְהָרוּחַ

א שַׁבְנוּ עוֹד רֶגַע לָנוּחַ

גָּמָאנוּ דְּרָכִים וְשָׂדוֹת

לְפֶתַע הַיַּמָּה הִגַּעְנוּ

אֶל מוּל הַגַּלִּים אָז כָּרַעְנוּ

הָרוּחַ הִמְשִׁי לְבַדּוֹ.

וְשָׁט אִתּוֹ זֶמֶר חוּצוֹת יַחְפָנִי

נוֹתַרְנוּ רַק אַתְּ וַאֲנִי.

קָטַפְתִּי לָ קוֹץ וְגַם פֶּרַח

ֶנָשַׁקְתְּ לַטָּלֶה שֶׁבַּדֶּר

וְתַן מִשְּׁבִילֵנוּ נִמְלַט

בָּכִינוּ עִם עֵץ בַּשַּׁלֶּכֶת

צָחַקְנוּ וְשַׁבְנוּ לָלֶכֶת

אֲנִי וְהָרוּחַ וְאַתְּ.

שְׁלָשְׁתֵּנוּ בְּזֶמֶר חוּצוֹת יַחְפָנִי

הָרוּחַ וְאַתְּ וַאֲנִי.

אַתְּ וַאֲנִי וְהָרוּחַ

יָצָאנוּ לַכַּר הַפָּתוּחַ

לִנְשֹׁם אֶת נִשְׁמַת הַדָּגָן

לִרְקֹד עִם רִצּוּד מֵי הַפֶּלֶג

לִפְעוֹת עִם הַצֹּאן עַל הַשֶּׁלֶף

יָצָאנוּ לִבְרֹחַ מִכָּאן.

שְׁלָשְׁתֵּנוּ בְּזֶמֶר חוּצוֹת יַחְפָנִי

הָרוּחַ וְאַתְּ וַאֲנִי.

יומן השבוע
פתיחת הכל-בו החדש - יום ראשון בשעה 16:30

הסרט “משאלה” (סרט לכל המשפחה) - ביום רביעי, בדשא החופות, בשעה 20:00

שישי תרבות, הרצאתו של אלמוג בוקר - ביום שישי בשעה 9:00






